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Aanwezig:  
Aaike Kamsteeg                             - voorzitter 
Tjipke van der Plaats  - namens Dordrecht 
Ineke Robart   - namens Papendrecht 
Jan Trapman   - namens Sliedrecht  
Els Engbers   - namens Hendrik-Ido-Ambacht 
Jacques van de Minkelis - namens Hardinxveld-Giessendam 
Max van de Pol   - namens Zwijndrecht  
Adrie Willemstein  - lid Participatiewet (ex-CRD) 
Deborah Harpal   - lid Participatiewet (A team SDD) 
Marije Klink   - directielid SDD 
Willy Tiekstra   - SDD 
Mariska Overgaag  - SDD 
Jeanet Moerings   - beleidsondersteuner vanuit Zorgbelang Inclusief 
 
 

Punt Onderwerp/discussie/afspraken 

1.  Welkom en vaststellen van de agenda Aaike opent de vergadering.  
Agenda wordt vastgesteld. 
 

2.  Verslag vergadering 13 mei 2024  
➢ Blz. 2 Wat gebeurt er met de doorlooplijst netwerkpartners en reacties daarop SDD?:  

Marije: is voor intern gebruik SDD. De leden RAS willen bijgewerkte versie ontvangen. Afspraak: Marije 
mailt recente/ bijgewerkte versie. 

➢ Infographic campagne “Samen begint hier”. Vraag wanneer is de campagne gestart? Eind 2023 
Voor het eerst dat deze campagne digitaal verspreid is, het aantal vertoningen betreft het aantal keer de 
campagne bekeken is. 

➢ Actiepunt ontwikkelingen IZA: er zijn 2 uitnodigingen via Jeanet verspreid 4 juli en 18 juli. Vallen in 
vakantietijd. Daarnaast is er ook een bijeenkomst van de SDD schuldhulpverlening 26 juni. 

Ieder is vrij om te gaan en zelf aanmelden. 
Verder geen op of aanmerkingen. Verslag wordt vastgesteld. 
 

3.  Thema 1: Herziening beleidsregels Wmo (Willy Tiekstra) 
Een aantal maanden geleden concept beleidsregels ontvangen. Is 15 april in RAS besproken. Inmiddels een 
bijgewerkt concept ter bespreking. Vorige versie is vastgesteld en werkt nog. 
In september gaat de nieuwe waarschijnlijk naar het DB, als deze vastgesteld is wordt de oude ingetrokken. 
In de stukken staan delen geel gearceerd door Willy, dat zijn wijzigingen t.o.v. de eerdere versie. 
Opmerkingen:  

• Powerful Ageing wordt diverse keren genoemd, maar dit begrip wordt niet nader verklaard 
(opnemen in begripsbepaling?). 

• Huis bezoekbaar maken: alles om de woonkamer te bereiken valt hieronder. 

• E-bike is algemeen gebruikelijk. 

• Auto met …. km en …. Bouwjaar: deze punten staan nog ter discussie. 

• Vervoersvoorziening: kan dat ook tijdelijk (bv met tijdelijke beperking)? Ja. 

• Wat wordt onder 5.37 een driewielfiets verstaan? Dit wordt gezien als een gebruikelijke 
voorziening. NB: fietsersbond heeft hier tips over uitgegeven; deze zijn doorgestuurd binnen SDD. 

• Dilemma: goedkoopste voorziening en vitaal houden van inwoners kan met elkaar in strijd zijn, 
wordt nog naar gekeken. 

• Normenkader bijlage 1 hh ondersteuning Art. blz 33 1.2.2.2 huisdieren…… behoudens hulphond?! 

• Geel gearceerde tekstdelen wordt daar al mee gewerkt? Was- en strijkservice gaat vanaf 2025 in. 

• Artikel …….  (vraag van Max). Kan veel uitsluiten. Vermijdbaarheid en voorzienbaarheid: op het 
moment dat iemand iets aanvraagt terwijl het overduidelijk is dat de beperking al heel lang speelt. 
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Als een voorziening afgewezen wordt, moet deze goed gemotiveerd worden. En kan aanvrager ook in 
bezwaar gaan. 
Willy: in de toelichting zal aandacht besteedt worden aan dit artikel. 
Hoe ziet de bezwaarprocedure eruit? Deze staat in de verordening en in de algemene wet bestuursrecht. 
In de beschikking wordt naar de bezwaarprocedure verwezen. 
 
Afspraak: na de zomer eerste resultaten herstelgerichte ondersteuning delen en bespreken. 
 
Conclusie: vorm is goed bruikbaar. De opmerkingen en vragen vanuit deze vergadering worden mee 
genomen. 
Vervolg: bespreken met de ambtenaren gemeenten, 9 september in RAS, eind september in DB. 
Daarna ter kennisname naar de gemeenten.  
 
 
Thema 2: Minima-effecten rapportage (Mariska Overgaag)    twee bijlagen en Powerpointpresentatie 
 
Interessant en (lokaal) bruikbaar rapport. 
SDD stelt hierover geen beleid vast, er ligt dus geen adviesvraag aan de RAS. 
Na bespreking in de RAS wel ongevraagd advies mogelijk, regionaal en/of lokaal. 
Raads Informatie Brief (RIB) verstuurd: stuk wordt in elke gemeenteraad besproken. 
GR sociaal heeft het effect van de regelingen  laten onderzoeken. 
Conclusie: het beleid sluit goed aan, maar de huishoudens met een laag inkomen hebben weinig 
bestedingsmarge en blijven kwetsbaar. 
 
Reacties: het is een prachtig rapport, maar wat gaat de SDD doen aan de kanttekeningen en voorwaarden? 
(sheet 5) 
Er zijn heel veel (externe) omstandigheden waardoor mensen niet aan de kanttekeningen kunnen voldoen. 
Het rapport en de presentatie zijn ook in AB gedeeld. Daar is gevraagd om vervolg onderzoek naar wat hier 
aan te doen valt. Bijna elk huishouden wijkt af van de norm. Bestuurlijk is het met de wethouders 
besproken en daar is ook besproken dat er iets aan die kanttekeningen gedaan moet worden. 
 
Els: wat betreft inkomensondersteuning; inkomens toets voor waterschap toeslag. 
Er wordt gestimuleerd een buffer te hebben voor onvoorziene uitgaven, maar voor SVHW moet je die  
buffer meetellen. Belasting dienst en waterschappen hanteren andere regels en drempels, dat maakt het 
hele systeem erg lastig en ingewikkeld en soms wat onrechtvaardig. 
 
Woorden als “zeer goed” (men moet zeer goed met geld om kunnen gaan) in het rapport zijn arbitrair. 
Want wat is “zeer goed”? Vanaf september 2023 werkt men vanuit de SDD met een uitgebreide 
bestaanszekerheidscheck. De klant wordt actief verwezen naar de voorzieningen, regelingen en 
ondersteuning waar ze recht op hebben. 
Landelijk wordt ook gekeken of men meer automatisch door kan verwijzen of toewijzen. Iedereen die 
bekend is krijgt automatisch bepaalde regelingen / toeslagen. Dit bespaart stress en uitvoeringskosten. Hier 
wordt landelijk aan gewerkt. 
Ook andere wijzigingen m.b.t. terugkijken toeslagen (was altijd per heel jaar) gaat nu of straks per maand. 
 
Wisselingen en wijzigingen geven erg veel stress bij mensen. 
Onder-uitputting van de regelingen speelt al jaren; 100% bereik is niet realistisch. Gevaar is wel dat straks 
bij bezuinigingen lokaal de onder-uitputting als bezuiniging wordt ingeboekt in tegenstelling tot acties om 
mensen te wijzen op regelingen. 
Effecten persoonlijk minima budget komen positief uit na de herijking. 
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Hoe gaan we/ de SDD hiermee verder? 
➢ Via werkgevers (‘geldzorgen op de werkvloer”). 
➢ Campagne “samen begint hier”. 
➢ Budgetcoaching. 
➢ Collectieve zorgverzekering contract is verlengd.  
➢ Innovatie agenda om meest passende (zorg)verzekering te kiezen. 
➢ Vervolg onderzoek/ analyses. Hoe gaan die eruit zien? Hoeveel mensen hebben last van bepaalde 

kanttekeningen. Scheefhuur, energietoeslag: lokaal analyseren. 
 
Er zijn lokale verschillen, bv waar de inkomens grens om voor voorziening in aanmerking te komen ligt  
150 (bv Dordrecht) , 130, 120 %. 
 
Afspraak: mogelijkheid voor uitbrengen ongevraagd advies of brief op te stellen. Agenderen september. 
De leden vinden dit een goed idee.  
Aaike wil een concept advies in augustus opstellen, ter bespreking in vergadering september.  
Actie allen: input (n.a.v.. stukken vandaag besproken, kaderbrief, raads informatiebrief die voor de zomer 
naar de gemeenten gestuurd wordt en in het licht van de komende bezuinigingen) graag voor 1 augustus 
naar Aaike/ Jeanet sturen. 
 

4.  Uitgebrachte adviezen: 

Advies 7. Herziening tarieven beschut werk 23-5-2024.  

Aaike heeft zelf de taakstellingen uitgezocht. Het stuk zou wel wat duidelijker mogen. 

 

Mogelijk wordt er nog een advies gevraagd op jeugd ontwikkel plan , de ontwikkeltafel stelt een advies op. 

Max wil graag reactie input van RAS; Jeanet stuurt stuk Stand van zaken passen jeugdhulp landschap door. 

 

5 In gesprek met de SDD (Marije Klink) 
➢ Evaluatie doelgroepenvervoer (advies 6) is besproken in bestuur. Afspraak: voorlopig handhaven 

maatregelen. Aanvullende vraag: welke maatregelen zijn er in het kader van bezuinigingen/ 
ombuigingen denkbaar? Dus er komt nog een vervolg op. Dat zal ook in RAS en  Vervoersplatform 
besproken worden.  

➢ Ombuigingen: eerste aanzet gemaakt met de gemeenten. Gestart met korte termijn, “laag hangend 
fruit” uitzoeken/ verkennen:  
- toegang: wat kan daarin slimmer, efficiënter 
- gebiedsgericht werken: inkopen per wijk (Groningen werkt al zo) 

➢ Herstelgerichte ondersteuning (Powerful Aging) : Ineke heeft casus aangedragen. Aanvraag 
scootmobiel; eerst herstelgerichte ondersteuning voor het keukentafelgesprek. Dus herstelgerichte 
ondersteuning helemaal aan de voorkant van bepaalde aanvragen. In alle gemeenten behalve 
Dordrecht gestart. Zie artikel Vlaardingen via Ineke (bijlage) 
Effecten in najaar bespreken 
 

6 Uit de plaatselijke raden/ platforms en netwerken 
➢ Alblasserdam (vacant): - 
➢ Dordrecht (Tjipke): er zijn drie nieuwe leden aangenomen. Tjipke vertrekt 31-12-2024 
➢ Hardinxveld-Giessendam (Jacques): Onverwacht overlijden bestuurslid. Volgende week overleg 

raadsvergadering sociaal domein. Advies over toegankelijkheid. 
➢ Hendrik-Ido-Ambacht (Els): druk met armoedebeleid; ongevraagd advies uitbrengen. Volgende 

vergadering wethouder aanwezig. 
➢ Papendrecht (Ineke): vacatures nieuwe leden zijn de deur nog niet uit. Blijft hangen bij afdeling 

communicatie van de gemeente. Krijgen heel laat reacties op adviezen. Bezig met visie sociaal 
domein. Onderzoek pilot thuis(zorg)flat.  
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➢ Sliedrecht (Jan): SDD teammanager gebiedsteam Alblasserwaard in de vergadering geweest; was 
van meerwaarde. Adviesaanvraag onderwijs achterstanden beleid. Vacature aandachtsgebied 
beschermd wonen. AZC komt pas Q4 2025. Adviesraad wordt hierover geïnformeerd. 

➢ Zwijndrecht (Max): ombuigingen 17 miljoen, sociaal domein blijft niet gespaard. Inwoners 
Adviesraad denkt mee en wordt vroegtijdig betrokken. 

➢ Jeugd (Max): Stand van zaken passend jeugdhulp landschap zie punt 4. 
➢ Beschermd wonen en opvang (centrumgemeente Dordrecht Tjipke): 4 juni een bijeenkomst 

geweest. Helaas maar 2 deelnemers; zie bijlage verslag 
➢ Bestaanszekerheid Platform in oprichting (Aaike); eerste vergadering geweest, 5 leden (2 uit 

Dordrecht, 1 uit Hendrik-Ido-Ambacht, 1 uit Papendrecht ) 
➢ Vervoer Platform  (Aaike): gb 

 

7 Volgende vergadering: 9 september  Locatie: Hardinxveld-Giessendam        

Ineke afwezig.                                

Thema’s:       

1. Beleidsnotitie Schuldhulpverlening 
2. Concept advies bestaanszekerheid (Nibud onderzoek zie punt 3 thema 2 in dit verslag) 
3. Vervolg Herziening beleidsregels Wmo (Willy Tiekstra) 
4. Opstellen activiteitenplan en begroting 2025 
 

 

8 Rondvraag 
➢ Wensen t.a.v. bijeenkomst jeugd 25 september:  

Tjipke: Verbinding Wmo en jeugd; hoe maken we verbinding met Ouderplatform/ jeugd ZHZ 

Max: Gedwongen opnamen jeugd verdwijnen, begeleid zelfstandig wonen / “beschermd wonen” 18 min 

(i.s.m. werkgroep wonen Adviesraad Dordrecht?). 

Jeugdteams – Jeugdbescherming - Veilig thuis 

➢ Tjipke: eind dit jaar vertrekken Ineke en Tjipke; afscheid + einde jaar etentje koppelen. Graag tijdig 
datum tijdig prikken. Tweede deel november. Aaike en Jeanet doen voorstel voor datum. 

 
Aaike sluit om uur de vergadering om 21:33 uur 

 

Fijne zomer! 

 

 

 


